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1. INLEIDING 
 
Vandaag behandelt deze Raad de begroting van de Raadsperiode 2015-2018. Voor ons als VVD een 
historisch moment aangezien we dit voor de eerste keer als coalitiegenoot mogen doen. Verwijzend 
naar het coalitieakkoord stellen we vast dat er vele speerpunten van het VVD partijprogramma in dit 
akkoord zijn opgenomen zoals het nadrukkelijk kiezen voor het toerisme en evenementen als 
dominante dragers van de lokale economie, zoals het realiseren van de plannen om het Walramplein 
en de Molenstraat te upgraden, de herbestemming van het commercieel vastgoed en meer. 
Ondanks de nog steeds moeilijke economische situatie is het toch gelukt de financiën ook voor 2015 
weer op orde te doen zijn. Dit is ook één van de speerpunten van deze coalitie: een duurzaam 
sluitende begroting. 
De VVD fractie spreekt dan ook haar waardering uit voor de zorgvuldige samenstelling van deze 
begroting en dankt iedereen die hieraan heeft meegewerkt. Het is gelukt met een sluitende 
begroting te komen en hiervoor verdient het College een compliment. 
 

2. De te realiseren programma’s 
2.1 Openbare Orde en Veiligheid 

Valkenburg aan de Geul is een gemeente met veel bedrijvigheid en vele bezoekers. Hierdoor is het 
moeilijk alle veiligheidsrisico’s uit te sluiten. Echter, door een bundeling van kennis en middelen 
wordt door de Veiligheidsregio hard gewerkt om op een  efficiënte wijze incidenten te voorkomen, te 
bestrijden en te beperken. Veiligheid is niet in geld uit te drukken. Als VVD pleiten we dan ook voor 
een gezonde balans tussen veiligheid, risicobeheersing en financiën. 
De VVD streeft naar een veilige gemeente. Het is de taak van de gemeente om waarborgen te bieden 
waardoor de burger zich veilig voelt. Maar dan dienen er niet meer regels te zijn dan noodzakelijk en 
de regels die er zijn moeten worden nageleefd. De VVD staat voor een helder beleid op het gebied 
van handhaving. Het niet naleven van de parkeervoorschriften, de overlast van hondenpoep, 
wildfietsers in wandelgebieden, geluidsoverlast van motoren zijn veel Valkenburgers een doorn in 
het oog. Burgers moeten betrokken worden bij de prioritering van het handhavingsbeleid. 
Efficiency moet leidend zijn bij regelgeving en handhaving. Deze dienen dan echter niet dermate 
beperkend opgelegd te worden dat het organiseren van evenementen bijna niet meer mogelijk is. 
Dergelijke regelgeving werkt niet, dient niet het goede doel en moet aangepast danwel afgeschaft te 
worden. 
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2.2 Verkeer, vervoer en waterstaat 
 

Als VVD onderschrijven wij de algemene beleidsdoelstellingen voor het programma Verkeer, vervoer 
en waterstaat. Prioriteit heeft de verzorgde openbare ruimte waarbij aandacht is voor 
verkeersveiligheid. De wegen, trottoirs en pleinen dienen wij als gemeente goed te onderhouden. Dit 
maakt wonen, werken en recreëren in Valkenburg aan de Geul aantrekkelijk. 

 
De VVD ziet met belangstelling de voorstellen en de dekking voor eventueel geplande investeringen 
in wegen en riolering tegemoet. Gelet op de financiële situatie zijn  noodzaak, soberheid en 
doelmatigheid de criteria waaraan de voorstellen moeten voldoen. Het zijn over het algemeen forse 
bedragen die hierin omgaan en dat is ook terecht. De toegankelijkheid van onze gemeente en ook 
vanuit onze gemeente is van groot belang.  Natuurlijk is een uitgave voor een riool minder 
aansprekend dan voor een zwembad of een bibliotheek. Tot het moment dat onze straten blank 
staan en het water vanuit de kruipluiken omhoog komt. Wateroverlast die minstens twee keer per 
jaar in alle hevigheid Valkenburg aan de Geul treft .  
Vraag aan de Wethouder: kan de Wethouder aangeven wat Valkenburg aan de Geul mag verwachten 
bij een dergelijk hevige regenval. Houden we onze voeten droog? 

 
Veiligheid staat hoog in ons vaandel. De VVD wenst dat de buitenwegen, de voetpaden, de 
rijwielpaden  maar ook de bermen van de buitenwegen worden aangepast aan de normen voor 
veiligheid, voor zover hiervan wordt afgeweken. Het beheersplan dient hierin duidelijk en financieel 
transparant te zijn. De VVD heeft in haar algemene beschouwingen 2010-2014 al gepleit om over te 
gaan tot een meerjarenplan voor wegenonderhoud in Valkenburg aan de Geul zodat het 
inzichtelijker wordt en zodat wij ook eerder aan de knoppen kunnen draaien. 
Vraag aan de Wethouder: wat is daarvan nu de stand van zaken? 

  
Ten aanzien van het onderhoud van het openbare groen, het verwijderen van onkruid en het 
schoonhouden van de wegen. 
Vraag aan de Wethouder: ligt de planning en benodigde financiering binnen de begrote parameters?   
De VVD pleit voor meer particuliere inbreng, meer zelfredzaamheid en ondersteuning van en door 
burgers.   

 
Zoals ook vorig jaar al aangeven zijn er aangaande de verkeersveiligheid binnen de gemeente 
Valkenburg a/d Geul beperkte middelen beschikbaar. Bij grootscheepse reconstructie van wegen die 
opgestart is vanuit onderhoudsoogpunt wordt ingezet op een integrale aanpassing van de openbare 
ruimte, waarbij aangesloten wordt bij de uitgangspunten van het verkeersveiligheidsbeleid. Het 
terugdringen van het aantal ernstige ongelukken heeft nog steeds onze prioriteit.  Eerder is 
toegezegd dat de “optische wegversmallingspaaltjes” op de doorgaande weg naar Houthem na de 
zomer verwijderd zullen worden. Het is vandaag 11 november en die paaltjes staan er nog steeds.  
Vraag aan de Wethouder: wanneer zijn die paaltjes weg? 
Voor de VVD staat in het verlengde daarvan de verbetering van het verkeersveiligheidsgevoel van de 
fietser voorop.  
 Vraag aan de Wethouder:  de VVD heeft  de plannen van de vorige raadsfractie D66/PvdA voor een 
overdekte fietsenstalling ondersteund en vragen hem of hier inmiddels concrete plannen voor zijn. 
 
De VVD is verheugd dat er, zoals vorig jaar aanvankelijk het plan was, geen verdere actie is 
ondernomen met betrekking tot dure matrixborden als parkeerverwijzingssysteem. De huidige grote 
blauwe P-borden zijn duidelijker en zichtbaarder. 
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2.3 Economische Zaken 

De herinrichting van het historisch centrum nadert haar voltooiing. De bouw van het nieuwe winkel- 
en wooncentrum De Kei vordert gestaag. Aan de financiering voor het starten van projecten zoals het 
Walramplein, de Molenstraat en de Valkenburgerstraat wordt hard gewerkt. We zouden willen dat 
het allemaal sneller zou gaan maar we vinden uiteraard financiële beperkingen en 
bezuinigingsopdrachten op onze weg. Het is de taak van zowel de Raad alsook het College ervoor te 
zorgen dat noch de inwoners noch de ondernemers van Valkenburg aan de Geul geconfronteerd 
worden met onnodige en niet uit te leggen lastenverhogingen. Ook het horecabeleid dient hierop 
gericht te zijn. Daartoe dienen de hoogte van de precariorechten en toeristenbelasting beteugeld te 
worden. Daartoe dient de verhoging van de OZB verlaagd te worden als de WOZ waarde van 
onroerend goed weer stijgt. 
Winkelvoorzieningen dienen we te blijven faciliteren in de kernen: zij vormen een essentiële 
voorwaarde voor het woongenot.  
Ondernemers zijn onmisbaar voor een gezonde economische toekomst. Het zijn de ondernemers die 
investeren in nieuwe ideëen en technieken. Het midden- en kleinbedrijf is dé banenmotor van de 
gemeente en deze dient mee te denken om in 2015 winkeliers rondom het toekomstig nieuwe 
winkelgebied, die dit wensen, een betaalbaar overbruggingskrediet te verschaffen.  
De VVD kijkt tevens uit naar de introductie van de ondernemerscoach. 
Vraag aan de Wethouder: wanneer zal de ondernemerscoach er zijn c.q. aktief zijn? 
 

2.4 Onderwijs 
Onderwijs vormt voor ieder individu de basis waarop men zich kan ontplooien. Het stimuleert de 
ambitie die in alle kinderen schuilt. Om deze ambitie gestalte te geven is er ook een blijvende 
behoefte aan diversiteit in het aanbod bij en kwaliteit van onderwijsvoorzieningen. We dienen wel 
reëel te zijn: de demografische ontwikkelingen dwingen ons de mogelijkheden van het samengaan 
van peuteropvangfaciliteiten en scholen te onderzoeken. De VVD juicht het initiatief toe om 
aandacht aan volwasseneneducatie te schenken via contactgemeente Heerlen. De Seniorenraad kan 
hier als klankbord dienen. 
De VVD zal ook deze ontwikkelingen op de voet blijven volgen. 
 

2.5 Cultuur en Recreatie 
Wij steunen het beleid dat erop gericht is om jongeren, ouderen en mindervaliden aan het sporten te 
krijgen en ook te houden door het sporten zo veel mogelijk toegankelijk en betaalbaar te houden. 
Ten aanzien van het accomodatiebeleid vindt ook de VVD dat de kunstgras- dan wel hybride velden 
bij SV Berg en VV Walram er zo snel mogelijk dienen te komen en de all-weather tennisbanen zoals 
gepland aangepakt dienen te worden zoals omschreven in het coalitieakkoord. Indien een vereniging 
op dit moment of in de nabije toekomst geen levensvatbaarheid meer heeft, dient deze samen te 
gaan werken met een andere vereniging. Iason en Walram zijn in deze een gezond voorbeeld: als 
clustering van verenigingen kan leiden tot een gezond verenigingsleven dient dit nagestreefd te 
worden. Alleen dan hebben verenigingen bestaansrecht en kunnen als het cement van onze 
samenleving blijven functioneren. 
De bezuinigingsdoelstelling die we als Raad gesteld hebben gekregen vindt de VVD te grof, het 
potentieel negatieve effect voor teveel verenigingen te groot en het potentieel positieve effect op de 
totale bezuinigingsdoelstelling te gering. Dus: handhaving van de 10 % bezuiniging met ingang van 
2015 is verklaarbaar. En daar kunnen we het voor 2015 bij laten. 
 

2.6 Sociale Voorzieningen en Maatschappelijke Dienstverlening 
De gemeente Valkenburg aan de Geul staat voor een grote uitdaging om de ingrijpende 
stelselherzieningen binnen het Sociaal Domein te implementeren en door te voeren. Bij de 
uitwerking van de 3 decentralisaties staat samenwerking in de regio Maastricht-Heuvelland voorop.  
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De VVD heeft diep respect voor de wijze waarop dit tot dusverre is opgepakt. 2015 Dient als een 
overgangsjaar waarin we afwachten, zo nodig bijsturen of hard zullen ingrijpen. Dit geheel ten 
behoeve van de burger zodat een veilig en goed leef- en werkklimaat geborgd is. Het komend jaar 
zetten we samen met de burgers in op maatwerk ( waar mogelijkheden zijn zullen we er gebruik van 
maken), op burgerkracht en op communicatie. Deze laatste is van essentieel belang om onrust onder 
burgers, maatschappelijke organisaties en instellingen te voorkomen: communicatie dient duidelijk 
en tijdig te geschieden via alle kanalen. En deze kar is deze Wethouder hard aan het trekken.  
Zo wil de VVD helpen bereiken dat we na dit overgangsjaar tot een juiste, daadwerkelijke invulling 
komen. De VVD vindt dan ook dat verlenging van dit overgangsjaar bespreekbaar moet zijn. Zo 
creëren we mede een toekomstperspectief voor onze jongeren door de werkgelegenheid in deze 
sectoren zo veel mogelijk te stimuleren. 
Verantwoordelijkheid en vrijheid zijn voor de VVD belangrijke liberale waarden. 
Verantwoordelijkheid nemen voor je eigen bestaan en welbevinden en de vrijheid hebben om zelf de 
regie in handen te houden over je eigen leven. De VVD is van mening dat de decentralisaties ertoe 
zullen bijdragen dat de eigen kracht, het sociale netwerk en de voorzieningen in onze gemeente 
beter worden benut. 
     

2.7 Volksgezondheid en Milieu 
Net als bij het vorige programma dient geïnvesteerd te worden in samenwerkingsverbanden. Dit 
vindt in de regio Maastricht-Heuvelland in toenemende mate plaats. Tot grote tevredenheid van de 
ketenpartners. Die samenwerking vinden we ook terug in de nieuwe Gemeenschappelijk Regeling 
Milieuparken.  
 
 
 

2.8 Ruimtelijk Ordening en Huisvesting 
De VVD is voorstander van betaalbare woningen voor starters. Dit om vertrek van jongeren uit onze 
gemeente te voorkomen en daarmee tevens onze lokale economie te stimuleren. Tevens dienen er 
woningen te zijn voor onze ouderen opdat er gezinswoningen vrijkomen en er een doorstroming op 
gang komt. We zullen er als gemeente alles aan moeten doen om mensen binnen onze gemeente te 
houden en nieuwkomers zich te laten vestigen. 
Tevens dienen we als gemeente medewerking te verlenen om langdurig leegstaande panden een 
andere planologische bestemming te geven als daardoor een nieuwe bedrijfsfunctie mogelijk wordt. 
 
Met belangstelling kijkt de VVD uit naar het nog op te starten Project Snippergroen en met name 
naar de te verwachten positieve financiële afwikkeling ervan. 
 
 

3. Nawoord 
De bezuinigingen dwingen ons er allen toe om slimme keuzes en verbindingen te maken. Daarnaast 
dient de discussie gaande te blijven over wat de kerntaken van de gemeente zijn. Dit mede om van 
het ambtenarenapparaat de “lean and mean “ efficient opererende en kostenbesparende eenheid te 
kunnen maken. 
Maar, laten we de zon zien schijnen in het water! Natuurlijk, de afgelopen jaren hebben inwoners en 
ondernemers financieel pijn geleden. En nog steeds! Echter, er is weer licht te zien aan het einde van 
de crisistunnel. De vanen staan fier op de torens. De voltooiing van het centrumplan ligt op schema. 
Laten we 2015 gebruiken om ons MKB en onze inwoners voor te bereiden op een nieuwe toekomst, 
gestoeld op onze eigen kracht en op ons prachtige en levendige Valkenburg aan de Geul. 
 
Harry Trimbos 
Fractievoorzitter VVD 
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